
n DEZASTRU n Sistemul informatic
al ANAF (da, nu râde, chiar are așa
ceva!) funcționează la o capacitate de
99%, cu mult peste recomandarea
tehnică de maximum 70%, ceea ce ar
putea bloca întreaga activitate a instituției,
pentru o perioadă nedeterminată,
avertizează șeful Fiscului, Bogdan-
Nicolae Stan. El i-a atenționat deja și pe
premierul Grindeanu, și pe ministrul
Finanțelor, subliniind că la nivelul Fiscului
nu există în derulare niciun contract
pentru întreținerea infrastructurii IT (cum,
de altfel, nu există nici pentru mentenanța
Unității de Imprimare Rapidă, tipografia
instituției, care a rămas fără consumabile,
la începutul anului - n.r.). E rost de
panică? Cam da - și asta pentru că în
perioadele de vârf de activitate se produc
sincope, care pot genera oprirea parțială
sau totală a unor activități ale ANAF și
chiar pierderi de date din sistem! Iată
mesajul oficial al lui Stan - „Atrag atenția
asupra lipsei investițiilor, atât în sistemul
informatic al institituției, cât și în serviciile
de întreținere, în ciuda creșterii continue a
solicitărilor pentru noi aplicații și a
volumului de muncă în Direcția IT din
cadrul ANAF. Am constatat că din 2012 -
2013 au încetat investițiile importante în
infrastructură (hardware, software,
infrastructura fizică suport), în pofida
recomandărilor ferme din acordul de
împrumut dintre România și BIRD (Legea
212/2013), destinat modernizării
administrației fiscale. România s-a
angajat, la momentul împrumutului, să
asigure continuitatea funcționării în bune
condiții a sistemului informatic existent,
până la achiziționarea unuia nou.
Precizăm că, în acest moment, nu există

la nivelul ANAF niciun contract în derulare
pentru întreținerea infrastructurii
hardware, software și de comunicații“.
Președintele Fiscului constată că, în
ultimii ani, banii alocați instituției în scopul
investițiilor IT nu au fost utilizați decât într-
o proporție inadmisibil de scăzută -
„Consecința neutilizării sistematice a
bugetului este, din păcate, o alocare sub
necesitățile menținerii în funcțiune a
sistemului informatic în acest an“.

n NUMAI BELELE n Reamintim că,
în baza memorandumului semnat cu
Banca Mondială în 2013, ANAF s-a mai
angajat să pună bazele unui Centru de
Date echipat corespunzător; nici acest
demers nu a fost finalizat. Bonus -
Unitatea de Imprimare Rapidă (UIR) a
ANAF a fost închisă, din lipsă de hârtie și
consumabile. Ba mai mult, nu s-au
achiziționat prin licitație nici servicii de

mentenanță. UIR editează notificările
transmise contribuabililor (somații, popriri
bancare, decizii de calcul și impunere,
regularizări anuale, notificări etc.). Lunar,
UIR trimite circa 1,2 milioane de plicuri,
vizându-i în special pe cei care nu se
conformează voluntar (asta reprezintă 5 -
10% din totalul încasărilor). Blocajul va
ține cel puțin până în martie, timp în care
fiecare unitate de administrare fiscală ar
trebui să-și transmită singură notificările.
Imposibil, din păcate - în primul rând, n-au
personal necesar; în al doilea rând, nu au
fonduri pentru hârtie A4, plicuri cu
confirmare de primire, tonere pentru
imprimantă și servicii poștale. Colectarea
va avea de suferit, evident. Semne bune
anul n-are...
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Sistemul IT, în pragul colapsului

Dezastru la ANAF - calculatoru-i
praf, imprimanta-i pulbere

Câți constănțeni au primit cumplitul
diagnostic de cancer în 2016?

Le cad gradele „băieților
cu ochi albaștri“?

Schimbări majore în SRI!
Acuzat că își vâră nasul în treburile țării mai mult decât

îi permite statutul și că se implică prea mult în elaborarea
dosarelor penale, Serviciul Român de Informații va fi
reorganizat. Anunțul l-a făcut, marți, președintele Comisiei
de Control al SRI din Parlament, Adrian Țuțuianu, care a
afirmat că și-ar dori ca, în viitor, să limiteze mandatul
șefului SRI la patru ani, la fel ca președintele României.
„Trebuie să vedem câte mandate poate avea șeful SRI,
poate să aibă mai multe mandate și tot așa. Putem să
avem mandat de patru ani, e părerea mea personală,
pentru șeful SRI și prim-adjuncți, sau maximum două
mandate. Soluția o va da Parlamentul“, a spus Țuțuianu.
Pentru a se realiza acest lucru, șeful Comisiei de Control al
SRI a afirmat că trebuie să se schimbe legislația
funcționării Serviciului de Informații, dar și cea a securității
naționale. „Vom lucra în cadrul Comisiei la legislația
specifică: legea securității naționale, legea funcționării SRI,
legea și statutul ofițerului de informații, legea terorismului
ș.a.m.d. Aceste legi sunt foarte vechi, din 1991“, a spus
Țuțuianu. Discuțiile privind reorganizarea SRI vin în
contextul în care instituția a fost, în ultima perioadă, în
centrul unui scandal imens, legat de dezvăluirile fostului
parlamentar Sebastian Ghiţă privitoare la vacanţele pe care
le-a petrecut alături de familia fostului general SRI Florian
Coldea.

CINE SUNT ACOPERIȚII DIN PRESĂ

Preşedintele Comisiei SRI, Adrian Ţuţuianu, a abordat
și un alt subiect delicat, cel al „acoperiților din presă“.
Țuțuianu a spus că se impune o dezbatere pe această
temă, pentru a vedea dacă există în dreptul comparat o
interdicţie ca ofițeri de informații să fie infiltrați în rândurile
mass-media. Țuțuianu a arătat că, din câte ştie el, nu
există o astfel de interdicție, fapt ilustrat prin exemplul lui
Walt Disney, care a lucrat pentru CIA. „Pe tema acoperiţilor
din presă, am luat în discuţie azi (marţi, n.r.) o scrisoare
înaintată de Active Watch în care ne cerea să organizăm
noi o dezbatere. Voi avea săptămâna viitoare o discuţie cu
reprezentanţii acestui ONG“, a spus Ţuţuianu. El anunțase
la începutul lunii februarie că, având în vedere o solicitare
din partea societății civile, Comisia de control SRI va
organiza o dezbatere publică pe tema „acoperiţilor din
presă“, la care vor participa jurnalişti şi instituţii media.

Rău cu OUG 13, dar
mai rău fără...

Președintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat marți
că subiectul dezbaterii OUG 13/2017 reprezintă ‘’un
nimic’’ și că ‘’se mai caută un pretext de enervare, dar
că acest pretext nu există”. ‘’Ordonanța 13 este
abrogată. Dacă cei din Comisia juridică ajung la
concluzia că trebuie să o mai abrogăm o dată sau să
facem orice e nevoie, o facem și pe asta cât de repede.
Dar nu vi se pare că discutăm despre nimic? (…) Am
înțeles că se mai caută un pretext de enervare, dar nu
există acest pretext’’, a spus Liviu Dragnea. El a ținut
să precizeze că abrogarea OUG 13/2017 a dus la
crearea unui vid legislativ. ‘’Noi avem o altă problemă…
Ordonanța 13, Ordonanța 14… Avem un vid legislativ
care trebuia să fie acoperit de acea ordonanță - nr. 13.
S-a presat abrogarea ei. Pe acel vid legislativ au apărut
deja decizii ale instanțelor de judecată’’, a subliniat
Dragnea. El a mai spus că parlamentarii PSD vor vota
astfel încât ‘’acea ordonanță să nu existe’’. Liderul PSD
a exclus varianta modificării prevederilor OUG 13/2017
în Parlament pentru punerea în acord cu deciziile CCR.
‘’Aici trebuie să se exprime cât de curând președinții
celor două Comisii juridice și noul ministru al Justiției,
pe care îl așteptăm cu toții’’, a conchis liderul social
democrat.

Comisia juridică din Senat a respins marți
solicitarea parlamentarilor PNL și USR de abrogare
imediată a OUG 13/2017. Preşedintele Comisiei
juridice, senatorul PSD Şerban Nicolae, a propus însă o
discuţie mai amplă asupra OUG 13 prin invitarea la
dezbateri, în data de 21 februarie, a ministrului Justiţiei,
a preşedintelui Consiliului Superior al Magistraturii şi a
directorului Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor.
Şerban Nicolae şi-a argumentat propunerea prin faptul
că trebuie aflat punctul de vedere al CSM, mai ales
‘’după decizia unor instanţe care au constatat că a fost
dezincriminat abuzul în serviciu deoarece Codurile
Penale nu au fost puse în acord cu decizia 405/2016 a
Curţii Constituţionale (CCR)’’. Supusă la vot, solicitarea
de abrogare imediată a OUG 13 a fost respinsă cu
patru voturi ‘’pentru’’ și șase abțineri.

Temuta boală, cancerul, afectează tot
mai mulți români; de altfel datele statistice
ne clasează, pentru unele tipuri de cancer,
în topul european. De la an la an, medicii
se află în fața unor diagnostice pe care nu
ar fi vrut să le spună pacienților niciodată;
iar numărul nu este deloc de neglijat.
Numai la Constanța, potrivit statisticilor
Direcției de Sănătate Publică Județeană
(DSPJ), în 2016 au fost raportate 1.323 de
cazuri noi de cancer. Totodată, în evidența
medicilor sunt deja 17.150 de constănțeni
cu diferite tipuri de cancer. Astfel, cele mai
multe cazuri noi de cancer au fost cele
bronhopulmonare, respectiv 319, în
evidența medicilor fiind 2.042 de
constănțeni, potrivit DSPJ Constanța. Ca și
până acum, medicii au precizat că pacienții
ajung mult prea târziu la doctor și că ignoră
semnele de boală, printre care precizăm
scădere în greutate, tuse persistentă, lipsa
poftei de mâncare, dificultăți la respirație
etc. În multe dintre situații, din păcate, pur
și simplu nu mai este nimic de făcut, spun
specialiștii. Pe locul doi, ca număr de
cazuri noi de cancer, se situează cel
colorectal; au fost raportate 221 de cazuri,
în evidența medicilor fiind 2.105 cazuri. Un
număr mare de cazuri noi depistate este
înregistrat și la cancerul mamar, la femei.
”Au fost înregistrate 148 de cazuri de
cancer mamar, iar în evidența medicilor
sunt 3.014 cazuri”, a precizat, pentru
”Telegraf”, dr. Loti Popescu, master
european în promovarea sănătății și
educație pentru sănătate, totodată
purtătorul de cuvânt al DSPJ Constanța. 

nAUTOPALPAREA POATE SALVA!
n Șeful Clinicii Obstetrică-Ginecologie a
Spitalului Clinic Județean de Urgență
(SCJU) ”Sf. Apostol Andrei” Constanța,

prof. univ. dr. Vlad Tica, a declarat, pentru
”Telegraf”, că este foarte important ca
femeile să se autopalpeze, iar la
depistarea celei mai mici probleme să se
prezinte la medic pentru investigații
amănunțite. “O femeie aflată la
menopauză ar trebui să meargă la medic
măcar o dată pe an pentru un consult de
specialitate. Este nevoie, printre altele, şi
de o mamografie. Acest examen de
screening ar identifica posibilele probleme,
până la cele neoplazice. În al doilea rând,

ar putea fi identificate, cu uşurinţă,
pacientele cu risc la cancer, pentru care se
pot face investigaţii suplimentare”, a
declarat prof. univ. dr. Vlad Tica. În acest
moment, pentru cancerul de sân, depistat
în stadiu incipient, prognosticul vital este
unul foarte bun, potrivit spuselor șefului
Clinicii. El recomandă tuturor femeilor ca,
atunci când depistează orice anomalie a
sânului, o roşeaţă, o scurgere, dar şi
tumori, să se prezinte de urgenţă la medic;
sub nicio formă nu trebuie amânată vizita
la doctor. 

n CANCER DE COL UTERIN n Cât

privește cancerul de col uterin, DSPJ a
raportat 69 de cazuri, iar în evidența
medicilor sunt 2.291 de cazuri. Șeful
Clinicii Obstetrică-Ginecologie I a SCJU a
explicat că ”screeningul pentru cancerul de
col uterin, deși nu pune diagnosticul,
pentru că diagnosticul aparține
histopatologului după ce facem noi biopsii,
încadrează pacientele în grupe de risc și
ne permite un diagnostic precoce”.
Profesorul spune că diagnosticul precoce
este esențial, el putând să  evidențieze
leziuni precanceroase care pot fi tratate de
către ginecolog pentru a nu se ajunge la
cancer. ”Chiar și în cazul diagnosticului de
cancer, diagnosticarea precoce a acestuia,
adică în stadiul I, permite tratamentul său
cu șanse foarte mari de supraviețuire. În
următorul stadiu, II, probabilitatea de
supraviețuire la 5 ani scade semnificativ”, a
explicat șeful Clinicii. 

nALTE TIPURI DE CANCER n Un
număr mare de cazuri de cancer a fost
înregistrat și la cel colorectal; 221 de
constănțeni au primit în 2016 acest
diagnostic, în evidența medicilor fiind deja
2.105 cazuri. Alți 123 de constănțeni au
primit diagnosticul de cancer de ficat, în
evidența medicilor fiind 1.220 de cazuri. Au
mai fost semnalate: 102 cazuri noi de
cancer de prostată, în evidență fiind 2.697
de cazuri; 98 de cazuri noi de vezică
urinară, 109 cazuri fiind în evidență; 94 de
cazuri noi de cancer de stomac, în
evidență fiind 1.001; 87 de cazuri noi de
cancer de pancreas, în evidență fiind 1.076
de cazuri; 62 de cazuri noi de piele, în
evidență fiind deja 1.595 de cazuri. 
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